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*Petycja numer 20241012 dnia 06 Maja 2024 *

* Kierownik Jednostki Samorządu Terytorialnego "

zgodnie z ań. 33 ust. 3 Ustawy z dnia 8 marca '1990 r. o samorządzie
gminnym (t.j. Dz. U.z2022 r., poz. 1526)

*Dane Wnoszącego petycję-

Wprowadzone zgodnie z Ustawą z dnia 5 września 2016 r. o usługach zaufania
oraz identyfikacjielektronicznej(t.j. Dz. U.22019 r., poz. 162 i1590)
orazart.4 ust. 5 Ustawy o petycjach (t.j. Dz. U.22018 r., poz. 870).

*Data złożenia petycji*

Stosując ań. 61 pkt. 2 Kodeksu Cywilnego (t.j. Dz. U' z2o2o f', poz
1740).

*Adresat wn iosku/petycji*

organ wskazany w przekazanym dokumencie, identyfikowdny za pośrednictwem
adresu e_mail' na który dostarczono niniejszy wniosek/petycję, uzyskanego z
Biuletynu l nformacji Publicznej Urzędu.

"W razie wątpliwości dotyczących procedury*

Prosimy o zastosowanie ań. 222 Kodeksu postępowania administracyjnego z
dnia 14 czerwca 1960 r. (t.j. Dz. U.22020 r., poz.256 i695).

*Streszczenie celów petycji*

Niniejsza petycja skierowana do Kierownika Jednostki Samorządu
Terytorialnego ma na celu inicjowanie działań zmierzĄących do zwiększenia
efektywności i oszczędności poprzez wprowadzenie nowoczesnych technologii
automatyzacji w procesach administracyjnych gminy.

Kluczowe cele petycji obejmują

1. Uzyskanie Dotacji: Zwracamy się z prośbą o podjęcie działań w celu
pozyskania bezzwrotnej dotacji w wysokości 50 000 zł od Polskiego Funduszu
Rozwoju, przeznaczonej na automatyzaĄę procesów administracyjnych' Dotacja

ta umożliwi realizację projektów automatyzacyjnych bez dodatkowych kosztów
dla samorządu.
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2. Promocja i Wdrażanie Automatyzacji: Proponujemy wdrożenie technologii
automatyzacji czyli Robotic Process Automation (RPA)' które przyniosą
znaczące korzyści, takie jak skrócenie czasu realizacji usług, zmniejszenie
błędów operacyjnych, oraz obnizenie kosztÓw operacyjnych, co w dłuzszej
perspektywie pzyczyni się do poprawy jakoŚci usług publicznych i

zwiększenia zadowolenia mieszkańców.

3. TransparentnoŚĆ i Dialog: Stawiamy na otwańą komunikację i

transparentnośó działań, proponując regularne publikacje postępów iwyników
wspÓłpracy z gminą, a takŹe organizowanie spotkań online, aby omówic
szczegoły i potencjalne korzyści wynikające z zaproponowanych zmian.

4. Wzmocnienie lnteroperacyjności: Zwracamy uwagę na potrzebę zgodności z
nowymi regulacjami Unii Europejskiej dotyczącymi cyberbezpieczeństwa w tym
automatyzacji (Dyrektywa Nl52) oraz krajowymiwymogami interoperacyjności.

* Pream buła wniosku/petycji*

*Wprowadzenie*

odwołując się do UCHWAŁY NR 28 RADY MlNlsTRoWz dnia 18lutego 2021r
dotyczącej Programu otwierania Danych na lata 2021_2027 oraz Programu
Zintegrowanej lnformatyzacji Państwa (PzlP), który promuje wysokiej jakoŚci
e-usługi dla społeczeństwa i spÓjny system informacyjny, pragniemy zwrocic
uwagę na mozliwość uzyskania bezzwrotnej dotacji w wysokoŚci 50 000 zł na
automatyzację procesÓw w Państwa gminie'

*Dotacja w wysokoŚci 50 000 zł-

Dotacja jest udzielana przez Polski Fundusz Rozwoju na projekty
automatyzacyjne, dedykowane dla Państwa jednostki. Uzyskanie tej dotacji
jest całkowicie wolne od jakichkolwiek kosztÓw dla samorządu, takich jak
współfinansowanie czy opłaty VAT, ijest to dotacja bezzwrotna.

Wnioskodawcą, czyli stroną odpowiedzialnąza caĘ proces ubiegania się o
dotację, w tym przygotowanie niezbędnej dokumentacji i opisÓw, jest strona
Wnosząca petycję. Proces ten nie wiąze się zŻadnymi ukrytymi kosztamiani
dodatkowym i opłatam i. Pełna od powiedzia l n ość za złoŻenie kom p letn ego
wniosku dotacyjnego spoczywa na wnioskodawcy, którym jest strona Wnosząca
petycję.

*Korzyści z automatyzacji procesów w administracji samorządowej*

Automatyzacj a p rocesów adm i n istracyj nych ofe ruje znaczące korzyŚci, które
są zgodne z celami Uchwały Nr 28 Rady MinistrÓw oraz Programu Zintegrowanej
l nformatyzacj i Państwa (PZl P). l mplementacja automatyzacji umoŻliwia
efektywniejsze świadczenie usług, skracając czas ich realizaĄi nawet o 50%
i zmniejszając błędy operacyjne o 80%. Dzięki zastosowaniu technologii
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automatyzacji - RPA (Robotic Process Automation), usługi mogą byc dostępne
2417, co zwiększa ich dostępnosć o 24o/o i pozwala na szybkie dostosowanie do
zmieniających się przepisów i potrzeb, skracając czas reakcjio 407o. W
dłuzszej perspektywie, RPA moŻe plzyczynic się do obniżenia kosztów
operacyjnych o 30%.

Wprowadzenie automatyzaĄi pzynosi więc nie tylko poprawę efektywności i
dokładnościw zarządzaniu zasobami oraz obsługą obywateli, ale także
redukcję kosztów dla podatników'

Wszystko to przekłada się na lepsze funkcjonowanie administracji i

zwiększoną satysfakcję użytkown ikÓw.

Więcej informacji na temat automatyzacji oraz przykłady wdrożeń można
znaleŻc na stronie Automatyzacja w Urzędach
https ://glanlcom/augnely2ącja-w-u rzedach
<httos://db9929e3-7'16c-49a1-a865-004b12554897.ptpedryc-qnąUclp[tQg8w5240/dkz97708j4lxypflpxZlm'

/0?redirectUrl=https"/r3A"/r2F"/"2Fg1ant.com%2Fautomatyzągja-w-urzedach&hash=s4ja8Bwob-t'lf{urNyE
gZtDbl_rlOTP-AX2 u lCQYTT0>

*Zatem;*

W interesie zarówno decydentów, jak i obywateli (podatników), powinno być
ciągłe promowa n ie rozwiązań, które optyma l izuj ą f u n kcjon owan ie

administracji publicznej. Zdaniem wnioskodawcy, działania te są zgodne z
dyspozycjam i art. 241 Kodeksu postępowa n ia ad m i n istracyj nego.

Takie działanie - zdaniem wnioskodawcy - idealnie wpisuje się w dyspozycje
art24l KPA-

*''Przedmiotem wniosku mogą byÓ w szczególności sprawy ulepszenia
organizacji, wzmocnienia praworządności' usprawnienia pracy izapobiegania
nadużyciom, ochrony własności, lepszego zaspokajania potrzeb ludności.''*

*Zatem; *

Zaleca się regularne sprawdzanie stanu faktycznego i monitorowanie poziomu

implementacji nowoczesnych rozwiązań w Urzędach. Dobrym przykładem

skutecznoŚci takich działań są udane Wdrozenia w jednostkach administracji
publicznej. Analizy iopisy tych wdrożeń, dostępne w bogatym
piŚmiennictwie, często podkreślają oszczędności zarówno w wydatkowaniu
Środków publicznych, jak iw liczbie roboczogodzin pracowników.

lnformacje na temat udanych projektow oraz szczegółowe analizy korzyŚci
płynących z automatyzacji mozna znależć na stronach internetowych jednostek

ad m i n istracj i pu bl icznej oraz w specjal istycznych p u bli kacjach dostępnych
na licznych portalach branżowych'

*Ad exemplum *

)'/ : I

,t 'Dt.i,
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Sejm przyjął nowe przepisy mające na celu wprowadzenie automatyzacji
procesów w KrajowejAdministracji Skarbowej (KAS) Zgodnie z projektem,
opracowanym przez M in isterstwo Finansów, zostan ie uruchomiony system
e-Urząd Skarbowy (e-US). System ten umozliwidwustronną komunikację z
podatnikami i pozwoli na załatwianie spraw podatkowych online, w tym na
uzy,skiwanie bezpłatnych zaświadczeń. e-US zastąpi obecnie funkcjonujący
Pońal Podatkowy i będzie miał taką samą moc prawną jak tradycyjne metody
Dodatkowo, u ruchomiony zostan ie system "e-Koncesje" do elektron icznego
wydawania koncesji i zezwoleń.

Więcej informacjiznajduje się na stronie internetowej Krajowej
Administracji Skarbowej.

Więcej...vide:Strona KrajowejAdministracjiSkarbowej
<https://db9929e3-7'l6c-49a1-a865-004b12554897'ptp€dlve€lnaj/c/plQg8w5240/dkz97708j txypflplZtm
/1?redirectUrl=httpsxgA%2F%2FvVWW'do|ffig9up!%2E-Uzadśkąbawy:wI9elelustąIę:
miasto%2Fwiadomosci%2Faktualnosci%2F-%2Fasset-publshęr%2Ęa0pjó2Eeontęn1%2Esejm-pęyjal-

Uojektustawyjwplowadzajaeej-automaty2ącje-zalatwiania-sp-rauł@ps%3^,/,2F-
%2 Fwww dol noslaskie. kas. gov' p]%2Euzą!:gkąbqyy:wl9a!aw_9!elą
miasto%2Fwiadomosci%2Faktualnosci%3Fp-p-id%3D'101-lNsTANcE _z)9p"/"26p-p_lifecyeĘ%_3DQ%26p-p-
state%3Dnormal%26p_p_mode%3 Dview%26p n col id o/^3fleolr rmn-2 26o o col counlo/"3D1&
h a s h = m d b b rEZ N i rQ 3 kef 36 s i m 8 g L8_wm s2 S Q B 3 J D Eftxx 1 nA>

*Udane Wdrożenie 2 *Uząd Miasta Bydgoszczy skutecznie wdrozył technologię
RPA (Robotic Process Automation) do obsługi faktur, co znacząco usprawniło
zaządzanie płatnościami i eliminowało błędy związane z ręcznym
przetluazaniem' AutomatyzaĄa uwolniła uzędnikÓw od Źmudnych zadań,
pozwalając im skoncentrować się na pracach wymagających kreatywności.
Ponadto, roboty zostały wykorzystane do zbierania i analizy danych o
zuŻy ciu energ i i e lektrycznej, co u moz l iwiło efektywn iej sze zarządzanie
energią w mieście i obnizenie kosztów operacyjnych. lnicjatywa ta przynosi
oszczędności budzetowe oraz poprawia jakość usług i wydajnoŚc pracy urzędu.

Więcej ... vide:
httpslpfid]en]est pubezadęjskich-innowacji/robotyzaeja-plqecsplv€dnjdslrceyjnych-W-urzedzie-mia

by!gpszezy-hlni
<https://db9929e3-716c-49a1-a865-004b12554897.prp€dflyc€lnejyc/p_klOg8w5240/dkz97708j 4txvpljpxz4m
/2?redirectUrl=https'/"3^'/"2F"/"2Fpjd]anLeslp]%2Ebąza:nnlejskich-innowacjio/oŁFrobotyzacją-p-Ęacs9w:
administracyjlych_w-uzedzie-mia y!goszczy=hlnn!&hasb1qgPiDoxrDmQ-d3GKTncVpr4e roB\Ą!l:
EltjNĄ|jKZb8A>

.t,1i
*Wybrane problemy cyfryzaĄi w samorządach Polski*

W wielu jednostkach samorządu terytorialnego, takich jak urzędy gmin czy
miast' nadal istnieją problemy z integracją i interoperacyjnością używanych
systemów teleinformatycznych. Pomimo obowiązywania od 2012 roku
Rozporządzenia Rady Ministrów w sprawie Krajowych Ram lnteroperacyjnoŚci,
które określa minimalne wymagania dla rejestrów publicznych iwymiany
informacji elektroniczn ej oraz systemów teleinformatycznych (Dz. U.
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2017.2247), efektywne rozwiązania w tym zakresie pozostają
niewystarczające' Dodatkowo, zbliŻa się koniec vacatio legis dla Dyrektywy
202212555, znanąjako NlS2, która ma na celu Wzmocnienie
cyberbezpieczeństwa w tym automatyzacji na terenie Unii Europejskiej.

W Serwisie Samorządowym PolskiejAgencji Prasowej znajduje się analiza
mówiąca, ze proces cyfryzacji w polskich urzędach miast przebiega
nierównomiernie. Z rapońu obsenłatorium Polityki Miejskiej lRMiR wynika,
Że chociaż77o/o urzQdów oferuje e-usługi dla mieszkańców, to w większości
przypadków ograniczają się one do możliwości składania wniosków i

deklaracji online. Miasta większe posiadają znacznie szerszą ofeńę e-usług
w porównaniu do mniejszych, z których 27o/o nie oferuje ich wcale. Rapoń
zwlaca takze uwagę na problemy z dostępnościąi zrozumiałością informacji o
e-usługach ofaz na brak skoordynowanej strategii cyfryzacji na poziomie
miast. Mimo Że pandemia covlD-19 przyspieszyła procesy cyfryzacji, nadal
obsenłluje się brak systemowego i długoterminowego podejścia do tej kwestii.

Więcej informacji moŻna znaleŹć w Serwisie Samorządowym PolskiejAgencji
Prasowej.
httpslsąnplzed.p3p-pfĄalcgoriale-urzadlrap-g[:s:9y1ryzeaji-samorzadow-male-miasta-nie_nadazaja-
z-rozwojem-e
<https//db9929e3-716c-49a1-a865-004b12554897.pfp€d11yc€mąllclplQg8w5240/dkz97708j4lxypflp><Z|m'

/3?redirectUrl=httWpAp-p!%2Ekg!egoriao/o2Fe-urzado/oZFrapSt:e:Cylry3A9j!:
samorzadow-male-m iasta-n ie-nadazaja-z-rozwojem -

e&hash=zd4lbKwTacHpJyl_qdYNWR 1 J 1 WarBT 1 Ofmeach EzZfOl >

Niniejsze pismo zawiera analizę wybranych przez wnioskodawcę przykładów,

które wskazują na pilną potrzebę kompleksowej cyfryzacji, szczegÓlnie w
kontekście zbliŻającego się końca vacatio legis Dyrektywy 202212555, zwaną
Nl52. Ta dyrektywa ma na celu wzmocnienie cyberbezpieczeństwa oraz
automatyzacji w Unii Europejskiej.

Nasze działania z ostatniej dekady, w tym rozmowy z gminami oraz petycje i

wnioski, wykazały' ze obecny stan bezpieczeństwa lT oraz automatyzacjiw
wielu gminach i miastach jest niezadowalający. Wiele z nich nie spełnia
ustawowych wymogów Rozporządzenia Rady MinistrÓw z 12 kwietnia2012 r

dotyczących Krajowych Ram l nteroperacyj n ości.

Biorąc pod uwagę powyższe obserwacje oraz interes społeczny (pro publico

bono), wnosimy o:

*Na podstawie ań. 61 Konstytucji RP oraz ań. 6 ust. 1 pkt. 1 lit. c
Ustawy z dnia 6 września o dostępie do informacji publicznej (t.j' Dz. U. z
2022 r., poz' 902), wnosimy o udzielenie informacji publicznej dotyczącej:*

*$1 Wniosek o informacje dotyczące inicjatywy dotacji 50 000 zł*

Wnosimy o udzielenie informacji publicznej o konkretną informacje na temat
planów i terminów, które Uząd zamierza zastosowaÓ w zakresie pozyskania
nieodpłatnej dotacji na cyfryzację w kwocie 50 000 zł oraz intencji

rozpoczęcia rozmów na ten temat z wnioskodawcą.

5 zll 07 .05.2024, 1t:36
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*$1.1 Dane kontaktowe urzędnika*

W przypadku twierdzącej odpowiedzi na wniosek z $1, uprzejmie prosimy o
przekazanie danych konta ktowych osoby od powiedzia lnej za p rocesy decyzyj ne
dotyczące pozyskiwania nieodpłatnych dotacji dla Uzędu' Prosimy również o
i n fo rmacj e d otyczące osoby zaządzającej i n f rastru ktu rą i n fo rm atycz n ą'
Dokładne dane powinny obejmowac imię i nazwisko, adres e-mail, numer
telefonu oraz stanowisko służbowe kazdej z wymienionych osób. Dodatkowo,
prosimy o informację, kiedy mozna oczekiwaÓ rozpoczęcia rozmów z Urzędem w
sprawie wspomnianej dotacji. Dziękujemy za współpracę i czekamy na szybką
odpowiedz w celu dalszego postępowania.

*$1.2 Uzasadnienie bierności w obszarze otrzymania dotacji*

Jeśli odpowiedż na wniosek z $1 jest przecząca, prosimy o udzielenie
informacji publicznej, wyjaśniającej przyczyny braku inicjatyw i chęci
uzyskania bezpłatnej dotacji w kwocie 50 000 zł w zakresie cyfryzaĄi'
Prosimy o przedstawienie tego uzasadnienia w maksymalnie trzech zdaniach,
dlaczego nie chcą Państwo skorzystać z bezpłatnej dotacji 50 000 zł na
cyfryzaĄę Państwa urzędu.

*$2 Wniosek o informacje dotyczące audytu iautomatyzacji*

wnosimy o udzielenie informacji publicznej na temat przeprowadzenia przez
Kierownika JST, w ciągu ostatnich trzech lat, audytu, analizy lub
planowania działań systematycznych mających na celu stopniową automatyzację
systemów teleinformatycznych uzywanych w Urzędzie'

* 
$2.1 Szczegóły realizacji działań automatyzacyjnych-

W przypadku twierdzącej odpowiedzi na wniosek z $2, prosimy o dostarczenie
szczegÓłowego rapońu zprzeprowadzonych w ciągu ostatnich trzech lat
audytów technologicznych pod kątem automatyzacji Urzędu, w tym ich wynikÓw,
wniosków oraz planÓw wdrozenia rekomendacji.

r' ;. lj

Nalezą do nich informacje' w ramach których systemÓw rozpoczęto
automatyzację, jaki zakres działań osiągnięto, czy te działania były
wsparte analizą technologiczną, oraz z jakich narzędzi RPA skorzystano.
Prosimy równiez o informacje dotyczące osiągniętych celow związanych z
automatyzacją, w tym które oprogramowanie i systemy udało się zintegrować,
oraz inne istotne informacje oceniające stopień informatyzacji i

automatyzacji Urzędu.

"$2. 2 P lan owa n ie p rzyszłych i n icjatyw au tomatyzacyj nych*

Jeśli odpowiedż na wniosek z $2 jest przecząca, na mocy ań' 61 Konstytucji
RP oraz ań. 6 ust. 1 pkt. 1 lit. a Ustawy o dostępie do informacji
publicznei (Dz. U, 22022 r. poz.902), wnioskujemy o udzielenie informacji

6zll
07.05.2024, 11:36



Pocztahomejl 
- 

Petycja numer 2024_01' z dnia06Maja2024 Wydrukhttps:llpoczta.home.pl/appsuite/v:'7.10.6-29.20230829.204117|prin

publicznej, czy Urząd planuje W najblizszym roku przeprowadzenie audytu
technologicznego systemów informatycznych pod kątem automatyzacji, zgodnie
z Dyrektywą 202212555, oraz czy istnieje zainteresowanie rozpoczęciem
rozmów w sprawie nieodpłatnego audytu technologicznego z wnioskodawcą.

*$3 Uzasadnienie braku działań w obszarze automatyzacji*

W przypadku przeczącejodpowiedzi na wniosek z$2.2, prosimy o udzielenie
informacji publicznej, wyjaśniającej wzyczyny braku inicjatyw związanych z
usprawnieniem organizacji i ulepszaniem pracy Urzędu. Prosimy o
przedstawienie tego uzasadnienia w maksymalnie trzech zdaniach.

*WspÓłpraca w ramach dostępu do informacji publicznej*

Celem tej petycjijest rozpoczęcie konstruktywnej współpracy z Urzędem
Gminy. W tym celu proponujemy zorganizowanie spotkania online z
pzedstawicielami gminy, aby omÓwic zagadnienia związane z potencjalną
dotacją w wysokoścł 50 000 zł na cele cylryzacji oraz dostępem do
informacji publicznej. Mamy nadzieję' że nasze działania spotkają się z
Państwa otwańością i gotowością do dialogu'

Aby ułatwiÓ nasz dialog, prosimy o umówienie spotkania w dogodnym dla
Państwa terminie poprzez nasz internetowy kalendarz dostępny pod adresem:
https ://glenLgqlnĄmolv:sp_qltsa!Ę
<https://db9929e3-716c-49a1-a865-004b'12554897.ptp3dryeSnnat[clBklQg8w5240/dkz97708j lxyp$jpx24m
/4?redirectUrl=https'/,3^'/r2F"/"zFg1ant.com%2Fumow-spplkąnje&hesh:NeylxuYg8TR5qmRz-
c02 uZlnmtXj DsogĘ-YGoH DG l >

W dązeniu do pełnej transparentności, planujemy informowaÓ lokalne media o
rozwoju naszej inicjatywy oraz o wynikach współpracy z gminą, zarówno w
przypadku jej sukcesów, jak i ewentualnych przeszkód. Uważamy, ze dostęp do

informacji publicznejjest nie tylko prawem, ale także obowiązkiem kazdego
obywatela, aby wiedziec, jakzarządzane są ich wspólne środki'

Zwiększenie przejrzystości działań U rzędu Gminy pozwoli mieszkańcom na

lepsze zrozumienie podejmowanych decyzji. Jesteśmy przekonani, że otwańa
komunikacja i dostęp do informacji wzmacniają zaufanie społeczne i

spzyjają zd rowszem u f u nkcjonowan i u wspól noty. Poprzez aktywne an gaŻowa n ie

się obywateli w sprawy lokalne, takie jak składanie wniosków lub petycji'

moŻemy razem pracowaó narzecz lepszej przyszłości naszejgminy. Nasze
działania mają na celu nie tylko ulepszenie procesÓw w gminie, ale takŻe

budowanie wspólnoty, która jest świadoma izaangaŻowana w lokalne sprawy
zarządzania.

*Uzasadn ienie Wniosku"

Zdaniem Wnioskodawcy, Gmina powinna maksymalnie wykorzystac dostępne środki

finansowe na rozwój infrastruktury informatycznej, szczególnie biorąc pod

uwagę dostępną dotację w wysokości 50 000 zł. Ta dotacja jest bezpłatną
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oka{ą do znacząceg o zW i ę ksze n ia o pe ra cyj n o ści g m i n y poprzez a u to m atyzacj ę
kluczowych procesÓw.

Autpmatyzacja procesów w sektorze usług publicznych, takich jak
odpowiada n ie na koresponden cję, analiza zuŻy cia wody, przetw azanie
zgłoszeń rolniczych, aktualizacja baz danych, czy teŻzarządzanie procesami
podatkowymi, przynosi istotne oszczędnoŚci finansowe oraz czasowe.
Umożliwia to efektywnie)sze zarządzanie zadaniami publicznymi, które są
finansowane z budżetu podatników.

Wd rożen ie systemów a utomatyzacj i, jak we ryfi kacja doku me ntów Ęestracj i

pojazdów, śledzenie ważności dokumentów, czy tworzenie i wysyłanie raportów
statystycznych, pozwala na znaczące ograniczenie błędów operacyjnych oraz
przyspieszenie realizacji obowiązków administracyjnych. Dodatkowo,
zastosowanie automatycznych rozwiązań wspiera gminy w oszczędzaniu środków
publicznych oraz roboczogodzin, co potwierdzają liczne publikacje dostępne
online.

W kontekście realizacji tych działań, praktyki te nie tylko odpowiadają
Wymogom art' 241 Kodeksu Postępowania Administracyjnego (KPA), ale takze
słuŻą ogólnemu interesowi społecznemu (pro publico bono), wzmacniając dobro
wspÓlne. oprogramowanie umożliwiające robotyzację jest j uz skuteczn ie
wykorzystywane W wielu Jednostkach Samorządu Terytorialnego (JST) w krajach
Unii Europejskiej, jak rÓwnieŻ w niektórych urzędach w Polsce. Szczegółowe
przykłady i referencje są dostępne na stronie:
h tt ps : //g]enles!n /Uz y KedyjeyrryŻaajl
<https://db9929e3-716c-49a1-a865-004b12554897.prpSd1ye-enellclp[tQg8w5240/dk297708j  txyp1jpx24m
/5?redirectUrl=https%3A,/"2F_r/r2Fglant.como/o2Fpzyllgdy:eyfryZeeji&
hash= 1 EDPBiDLkxKJm2zOxD6hx6iDFuBCBmXnS0rEAakuTm4>

Kluczowym elementem w procesie wdrazania automatyzacj i jest wykonan ie
bezpłatnego audytu technologicznego, który pozwoli zidentyfikowac
potencjalne obszary do automatyzacji oraz oszacowac oszczędności, które
mogą wyniknąć z wprowadzenia nowych technologii. Takie działania nie tylko
zdefiniują obszary podatne na błędy, ale takze przyczyniąsię do
usprawnienia pracy w gminie, Wnosząc ogólne korzyści dla mieszkańców.

Więcej informacji o mozliwościach wykonania darmowych audytów
tech no log icznych oraz o dostępnych r ozwiązaniach a utoma tyzaĄi moŹna
znależc n a stro n ie d o stawcy : h ttps. /gftnrcgnląusm{y2ągj a-w-u rzed ach
<https://db9929e3-716c-49a1-a865-004b12554B97.prpsdrlyę.eną!]lclp-lQg8w5240/dkz97708j 4txyp5jpxum
/6?redirectUrl=https'/r3A"/"2F'/"zFg1ant.com%2Fautomaty2ącja-w-urzedach&hash=s4j48Bwob-tJfKwNyĘ
gZtDbl_rlOTP-AX2 u I CQYT70>

i; l, ':

Na podstawie ań' 61 Konstytucji RP oraz art. 6 ust. 1 pkt. 1 lit. c Ustawy
z dnia 6 września o dostępie do informacji publicznej (t'j. Dz. U' z2022
l', poz' 902), wnioskujemy również o udzielenie informacji publicznej
dotyczącej:

*$4 Zapewnienie Transparentności Procesów*

W trosce o pełną jawnoŚc i transparentnośÓ działań, wnosimy o opublikowanie
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treŚcitej petycji na stronie internetowej podmiotu rozpatrującego petycję
lub urzędu go obsługującego (Adresata), zgodnie z art. 8 ust' 1 Ustawy o
petycjach. Jest to wyrazenie naszej zgody na publikację wszystkich danych
zawartych w petycji. Dodatkowo, prosimy o przesłanie linku do opublikowanej
treści na nasz adres email: tom@g1ant.com, abyŚmy mogli śIedzić postęp i

dalsze kroki związane z naszą inicjatywą.

*$5 Potwierdzenie Otrzymania Wniosku*

Wnosimy o zwrotne potwierdzenie otrzymania niniejszego wniosku, zgodnie z
$7 Rozporządzenia Prezesa Rady Ministrów z dnia 8 stycznia 2002 r. w
sprawie organizacji przyjmowania i rozpatrywania skarg i wniosków (Dz. U. z
dnia22 stycznia 2002 r. Nr 5, poz. 46), na adres email: tsm@g]-ą!t!9n

- 
$6 \A!móg odpowiedzi*

Wnosi;1'1y,.aby nla I petycje' złoŻone na mocy ań.
63 Konstytucji RP i art.241 została udzie ona p

adres email: !Om@g1 ant.com

*$7 Zabezpieczenie Elektroniczne Wniosku *

lnformujemy, Że wniosek został zabezpieczony za pomocą bezpiecznego,
kwalifikowanego podpisu elektronicznego w formacie PDF. Dodatkowo, dla
ułatwienia przetwazania, treśó wniosku została również przesłana drogą
emailową, zgodnie z wytycznymi Ustawy z dnia 5 września 2016 r. o usługach
zaufania oraz identyfikacji elektronicznej (D2.U.2016. 1 579 z dnia
2016.09.29).

*Dodatkowe Materiały na Temat Robotyzacji Procesów w Jednostkach Samorządu
Terytorialnego' o których wzmiankowano w treści wniosku: *

Robotyzacja procesów w jednostkach samorządu terytorialnego w Polsce ma na
celu zastąpienie ludzkich pracownikow przez technologie do wykonania
prostych, powtarzalnych zadań. Jest to odpowiedŹ na potrzebę zwiększenia
wydajności iminimalizacji błędÓw' Miasta takie jak Bydgoszcz, ŁÓdŻi
Lublin juz z sukcesem wdrożyły takie rozwiązania, automatyzując zadania od

zaządzania fakturami po budżetowanie projektów miejskich' Na przykład,

Bydgoszcz zastosowała roboty w procesach rozliczania energii elektrycznej,
Łódz skupiła się na zrobotyzowaniu procesów związanych z pańycypacją
społeczną, a Lublin zautomatyzował zadania w \Ąłdziale Strategii i

Pzedsiębiorczości.

Zg od n ie z analizami m i ędzy n a rodowy m i, robotyzacj a p rzynosi znaczące
korzyŚci nie tylko w Polsce, ale również za granicą, pozwalając miastom
działać bardziej efektywn ie i zwiększaÓ satysfakcję mieszkańców. Zalety

robotyzacji obejmują nie tylko oszczędnośĆ czasu i pieniędzy, ale także
mozliwośÓ skupienia ludzkich zasobów na bardziej kreatywnych i ambitnych
projektach. Wańo rozważyc wprowadzenie takich rozwiązań również w innych
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jednostkach samorządowych.

Link do ańykułu

httpslpfrdlenruaslpuEEtue]nssgląpĘylady:Wdl9zelrąIab9ty;ggji-w-miastach.html
<https://db9929e3-716c-49a1-a865-004b12554897.plp€dlyc€lnejyc/plQg8w5240/dkz97708j txyp1jpxzłm
/7?redirectUrl=https%3^"/"2F./,2FpldlanjesL@p-Eyledy:Wdrozęnra:rsb9lyzacj!:
w_miastach' html&hash=wcol PfL4 1 3 BfETZoWEnzsPpUvjKGezEen-qpął!_h UjQ>

P roblemy z Cytry zaĄą w Samorządowych U rzędach' Cy f ry zaĄa samorządowych
urzędów w Polsce napotyka na liczne problemy, m.in. związane z brakiem
dokumentÓw strategicznych i nieskoordynowanym podejściem. Według rapońu
obsenłatorium Polityki Miejskiej, aŻ600/o badanych miast nie posiada
strategiidotyczącej cyfryzaĄi, co wskazuje na niewystarczającą wagę
przywiązywaną do tego zagadnienia. Wyniki pokazują, ze tylko 15% gmin ma
strategię smart city, a 9o/o dotyczv transformacji cyfrowej' Struktury
urzędów rzadko zawierająjednostki odpowiedzialne za sprawy cyfrowe, co
stanowi barierę w rozwoju cyfryzacji, szczególnie w mniejszych miastach.

Link do ańykułu:
httpsl^4Ąryutp-91!e!scCI9lz9d9!uy.p]lsloert€!ty1'u12ędy_wciaz-nie-sa-dosc-cvlrswąWskazuemy:najpąvqzn]ejsze-
pąigv'427981'html
<https://db9929e3-716c-49a1-a865-004b't2554897.prpsdrlyę-qneL|c/p-KQg8w5240/dkz97708j 4txyp1jpxz4m
/8?redirectUrl=https,/"3^,/"2F"/,2Fwww.p!tą]sa!!9lządawy.p]%2Esrnart:s!1y%2Euzcdy:wepz:nlesa:dose:

AylrclyewgkąZgjemy=nejpOWaZnelsze-barierv%2C427981.htmt&hash=VSXFxplGUOex-
g d g 8 r 1 4f LYgY!4ercB gxągdKdpz4>

W 60-stronicowym raporcie obserwatorium Polityki Miejskiej poŚwięconym
cyfryzaĄi urzędów miast w Polsce ujawniono kluczowe problemy związane z
transformacją cyfrową. Z raportu wynika, Że aŻ 600/o badanych miast nie
posiada kompleksowej strategii cyfryzaĄi, co Świadczy o niewystarczającej
uwadze przywiązywanej do tej kwestii. Chociaż większe ośrodki wykazują
większe zainteresowanie cyfryzacją, często ogranicza się ono do
pojedynczych elementóww ramach ogólnych strategii rozwoju. Tylko'15% gmin
posiada wyrażnie zdefiniowaną strategię smań city, a jedynie 9% gmin
koncentruje się na szeroko pojętej transformacji cyfrowej. Ponadto,
stru ktu ry u rzędów rzadko zawierĄą wydz ielon e jed n ostki od powiedzia l n e za
sprawy cyfrowe. Małe miasta znacząco odstają od większych pod względem
oferowanych e-usług i integracji cyfrowych rozwiązań w swoich planach
rozwoju. Bez odpowiedniego wsparcia, róznice między miastami mogą się
pogłębiać, co stanowi wyzwanie dla równomiernego rozwoju cyfrowego w kraju'

l{'z li

il ''
!i :

Link do całego rapońu:
https://obserwatorium p!4up:esiledup|@śs!2o22!19!sylry;ą.cja_urzedow-miast.p-g!f
.bl! plpsdrlye-ęnnaL]/clp-Kt0g8w5240/dkz97708j 4txypiljp@Am/9?redirectUrl=htt plo/oŁFwp:
content%2Fu p|oads'/"zF2022"/"2F 10o/,2Fcyfy2eg;ja-urzedow-miast'pdf&hesn=a]xdy€pg1Nyl:
Hp-xĄMrVZtBYdc2SKg K4PaShyJCKBzA>
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*Wnioskodawca Osoba Prawna:*

G1ANT ROBOT SP. Z O.O.
ul. Stepowa 34D
30 _ 698 Kraków
NIP: 6751 702390 REGON: 383162421

':111t'1rr::.
*Tomasz P. Kmiecik,*
Prezes Zaządu

*Tel: 793 299 299 Email: tgm@91 ant.com <tom@glant.com> *
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